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Verslag voorjaarsledenvergadering 27 maart 2024 in de Einekoer in Ryptsjerk 
Aanwezig: 45, leden, waarvan 15 uit Ryptsjerk 
 

1. Opening 
Rein Hagenaars opent de vergadering en heet iedereen welkom. We beginnen met 
het toezingen van Corrie Brandsma die vandaag haar verjaardag viert. We zitten 
vandaag in de Einekoer in Ryptsjerk omdat dit de eerste ledenvergadering is van de 
twee gecombineerde wachten. Mooi dat er veel leden uit Ryptsjerk bij zijn.  De 
agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Onder dit agendapunt wordt Gerjan de Boer in het zonnetje gezet. Gerjan vond als 
jeugdlid van onze wacht op 16 maart het eerste ei van Dantumadiel in het gebied van 
onze wacht, ongeveer op dezelfde plek waar vorig jaar ook het eerste ei werd 
gevonden. Gerjan ontvangt hiervoor een oorkonde, een BFVW-pet en een groot 
chocolade-kievitsei. Goed gedaan Gerjan !  
Verder meldt Harke dat het bestuur onlangs een gesprek heeft gehad met Inge van 
der Zee van de BFVW over hoe de wacht ervoor staat en op welke punten we 
ondersteuning zouden kunnen gebruiken. Dit was een nuttig gesprek. Momenteel 
wordt met alle wachten hierover gesproken. De resultaten komen dit najaar.  

 
3. Verslag najaarsledenvergadering 2 november 2023                                                                          
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  
  
4. Bestuursmededelingen 
Rein  licht de bestuursmededelingen zoals vermeld in de Fjildrop kort toe. Hij vraagt 
in het bijzonder aandacht voor de Fjildrop en voor de opschoonactie m.b.t. de 
ledenadministratie. 
Wat de Fjildrop betreft, die ziet er weer fantastisch uit, complimenten voor de 
redactie. De kosten voor de Fjildrop zijn wel flink gestegen. De komende tijd gaat het 
bestuur in overleg met de adverteerders, om hun bijdrage te verhogen.  
De actie om alle leden te bezoeken en hen te vragen mailadressen en 
telefoonnummers door te geven, heeft een mooi resultaat opgeleverd. We 
beschikken nu over 232 mailadressen, die we o.a. kunnen gebruiken voor de 
contributie inning. Rein laat een aantal interessante staatjes over ons ledenbestand 
zien, o.a. over de leeftijdsopbouw. 
 
5. Financiën 
Bea licht de stand van zaken kort toe.  We staan er financieel goed voor. In 2023 is 
het saldo op de rekeningen behoorlijk gegroeid. Bovendien heeft Ryptsjerk 

Fûgelwacht “Trynwâlden” 



toegezegd in 2024 een schenking van 1000 euro te doen, met als tegenprestatie dat 
hun leden in 2024 geen contributie hoeven te betalen.  
De jaarrekening geeft geen aanleiding tot vragen.  
Max Slingerland brengt mede namens Johannes Mosselaar verslag uit van de 
kascommissie. Alle uitgaven waren goed verantwoord. Het was hier en daar wel wat 
zoeken, ook omdat als gevolg van de wisseling van penningmeesters hier en daar wat 
kennis verloren is gegaan. Uiteindelijk zijn alle posten op de goede plek gekomen. 
Positief is dat de excursiecommissie in het vervolg een eigen boekhouding houdt.  
De kascommissie stelt voor het bestuur decharge te verlenen. Daarmee wordt onder 
applaus ingestemd. 
Voor 2024 bestaat de kascommissie uit Johannes Mosselaar en Teartse van der Zee. 
Geert Dijkstra meldt zich aan als reserve, waarvoor dank.  
De begroting 2024  wordt vervolgens zonder discussie goedgekeurd.  
 
6. Bestuurssamenstelling en benoeming nieuwe bestuursleden. 
Rein  staat allereerst stil bij het afscheid van Pyt van de Polder en Corrie Brandsma. 
Pyt heeft zich in het bestuur gedurende vele jaren ingespannen voor de broedzorg en 
voor jeugd en educatie. Als dank daarvoor heeft het bestuur hem het 
erelidmaatschap in de vorm van de Sulveren Ljip toegekend. Pyt blijft overigens in 
praktische zin betrokken bij het werk en zal waar nodig ook Jacoba steunen m.b.t. 
jeugd en educatie.  
Corrie heeft zich vele jaren ingespannen voor de Fjildrop, dat is mede daardoor een 
prachtig blad. Daarnaast was Corrie altijd de “stille kracht” in het bestuur. Corrie 
krijgt als dank een aantal prachtige mokken met vogeltjes en applaus van de 
vergadering.  
Hierna staat Johnny v.d. Eyden  stil bij het vertrek van twee bestuursleden van het 
bestuur van Ryptsjerk. 
Wietse-Jelle Jager is ongeveer 21 jaar secretaris geweest. De notulen werden met de 
pen bijgehouden in een groot boek. Dat gaat binnenkort naar het archief, heel 
interessant om te zien wat er zo door de jaren heen in de wacht speelde. 
Harmen Westra was de laatste jaren penningmeester. Hij heeft een financieel 
gezonde club achtergelaten. Beide krijgen een mooie bos bloemen en ook voor hen is 
er applaus. 
Vervolgens stelt Rein  voor om Johnny v.d. Eyden en Harmen de Vries (van de 
fûgelwacht Ryptsjerk) te benoemen in het bestuur van Trynwâlden. Daar wordt met 
applaus mee ingestemd.  
NB we zijn helaas vergeten de herbenoeming van Rein goed te keuren. Dat doen 
we dan maar tijdens de najaarsledenvergadering.  

 
7. Nazorg 
Hierbij komen de volgende punten aan de orde. 
• Op 7 maart is de jaarlijkse nazorgbijeenkomst voor de start van het seizoen 

gehouden. Hierbij waren 25 nazorgers aanwezig, een mooi aantal. Het aantal 
nazorgers is zelfs een beetje gegroeid. Ter vergadering werd nog even 
teruggeblikt op het afgelopen seizoen en werden ontwikkelingen voor het 
komende seizoen besproken. We gaan proberen om naast de bekende 
hoofdsoorten (kievit, grutto, scholekster en tureluur) ook een aantal minder 
bekende soorten vaker te registreren. Dat geldt ook voor de in het gebvied 
aanwezige predatoren, zowel op de grond als vanuit de lucht. 
Tijdens de nazorgbijeenkomst hield Elena Kappers van Altenburg en Wijminga een 
presentade over het terreingebruik van buizerd en bruine kiekendief in relade tot 
weidevogels. Daartoe worden vogels gezenderd, waarna gekeken wordt waar ze 
hun prooidieren vangen en in hoeverre dat weidevogelkuikens zijn. Dit project 



loopt nog een paar jaar. Doel is na te gaan of de predade van weidevogels kan 
worden verminderd door de roofvogels andere prooien voor te houden. Uit onze 
wacht doen een paar nazorgers hieraan mee.  
Henk Oud voegde hier nog aan toe dat uit een ander onderzoek, waarin werd 
gekeken naar het effect van predatorbestrijding is gebleken dat effecdeve 
predatorbestrijding een groot effect heef op het BTS van de weidevogels. Zie het 
stukje onderaan dit verslag.  

• Op 25 maart was de jaarlijkse startbijeenkomst onder leiding van onze 
gebiedscoördinator Rob Feenstra. In deze bijeenkomst zijn alle aspecten van het 
komende greidefûgel-seizoen aan de orde gesteld. Er wordt bij de nazorgers op 
aangedrongen om de nesten goed te volgen en zo weinig mogelijk nesten als 
onbekend in de registratie te laten staan. Natuurlijk: wat we echt niet weten blijft 
onbekend, 

• Johannes Wiegersma is gestopt als mozaïekregisseur bij de Noardlike Fryske 
Wâlden. Hij wordt opgevolgd door Harm-Jan de Vries uit Burdaard.  

• Vanuit de BFVW is een mail gestuurd aan alle wachten waarin wordt gemeld dat 
de FUMO nazorgers en secretarissen benadert met de vraag om actuele 
nestgegevens te delen. Het vermoeden bestaat dat ze die willen gebruiken om 
boeren te controleren. De BFVW wijst erop dat is afgesproken dergelijke 
gegevens niet met derden, en dus ook niet met de FUMO te delen. Als nazorgers 
hierop worden aangesproken kunnen zij contact opnemen met de BFVW of met 
onze secretaris Harke Heida (tel. 06-11191720). 

 
8. Broedzorg 
Hierover valt weinig te melden. Pyt heeft gezorgd dat de nestkastjes zijn 
schoongemaakt. Het zou mooi zijn als voor deze tak van sport ook ondersteuning 
komt vanuit Ryptsjerk. 

 
9. Jeugdvogelwacht 
Dit ligt nu bij Jacoba Wierstra. In praktische zin ondersteunt Pyt haar. Ook hierbij 
kunnen we wel wat ondersteuning gebruiken.  

 
10. Excursies 
Voor de excursie naar Helgoland eind mei hebben zich inmiddels 20 mensen 
aangemeld. Een mooi resultaat. Voor volgend jaar wordt weer een wat langere 
excursie gepland. Bestemming is nog niet duidelijk. Suggesties zijn welkom bij de 
excursiecommissie: Betty Kooistra, Max Slingerland of Henk Minkes. 
 
11. Rondvraag 
Geen punten  

 
12. Pauze met verkoop van loten 
Na de pauze vindt de verloting plaats. Er zijn weer mooie prijzen verdeeld, waaronder 
de hoofdprijs, een eendekorf die zoals altijd beschikbaar is gesteld door Rypke Glas.  
De opbrengst van de verloting is ongeveer 100 euro.  
 
13. Lezing door Albert van der Ploeg. 
Albert  is voorzitter van het kollektief de Noardlike Fryske Wâlden en ook voorzitter 
van Boerennatuur Fryslân, de koepelorganisatie van de 7 kollektieven die Friesland 
telt. Hij gaat uitvoerig in op de geschiedenis van de kollektieven en op hun rol in het 
natuurbeheer. De samenwerking tussen de kollektieven en de BFVW is van groot 
belang. Alleen door nauwe samenwerking tussen de boeren en de nazorgers kan de 



stand van ze weidevogels worden verbeterd. Daarbij is communicatie van groot 
belang. De boerenorganisaties hebben daartoe een afsprakenkader opgesteld dat 
jaarlijks wordt geëvalueerd. Daarbij moet worden bedacht dat veranderingen in het 
algemeen langzaam gaan. 
 
14. Sluiting en nazit 
Rein  bedankt Albert voor zijn zeer interessante verhaal en alle aanwezigen voor hun 
inbreng. Daarna is er nog voldoende ruimte voor een gezellige nazit.  
 
Harke Heida 28-03-2024 
 
 


